
 

60 jaar W.Z. & P.C.

Houdster van de zilveren medaille van de KNZB

 
 
Beste jongens en meisjes, leden,
oud-leden, donateurs, belangstellenden en adverteerders.
 
Van het bestuur kregen wij het verzoek om ter gelegenhei
60-jarig bestaan van de zwemvereniging te helpen bij de viering 
en voorbereiding van dit toch wel heuglijke feit.
 
Wij hebben de festiviteiten die verband houden met deze 
gebeurtenis in het midden van dit boekje afgedrukt en hopen dat u 
allemaal aan een gedeelte van de festiviteiten kunt deelnemen.
 
Dit boekje is bedoeld als blijvende herinnering aan het 60
bestaan. 
 
Daar de vereniging niet over een eigen clubhuis beschikt, is naar 
voren gekomen om in plaats van bloemen of geschenken een 
bijdrage over te maken op ons Jubileumfonds, Rabobanknr. 
35.41.75.122.
 
Wij hopen met dit fonds gelden beschikbaar te krijgen om een 
reeds lang ge
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aanschaf van een 
kunnen realiseren.
 
Jubileum Commissie
 
 

 
 
 
 
Wilgenhoekse Zwem
 
De Wilgenhoekse Zwem
met diamanten omzoomde gebeurtenis, waarbij een boekje hoort.
Vanaf deze bladzijde wil ik allereerst bestuur en leden van harte 
feliciteren met het jubileum van hun vereniging. Een club die het z
uithoudt en nog springlevend is, moet wel over solide doelstellingen 
beschikken. Maar dat kan eigenlijk ook niet anders 
streek die zich Waterland noemt. De eerste helft van haar leven heeft 
WZ&PC doorgebracht in het hier zo ruim voorhanden oppervlaktewater. 
Het buitenbad van wat toen nog niet de Wi
geleden een aanmerkelijke v
seizoengebonden karakter van de zwemsport werd in 1974 afscheid 
genomen, toen het binnenbad openging. Wellicht mag men de kracht van 
de jubilerende vereniging toeschrijven aan haar Spartaanse jeugd! In het 
"bassin der dri
zich echt kunnen ontplooien. De vereniging is tot een hechte pijler van 
ons gemeentelijk sportbeleid geworden. Vooral de jeugdsport 
immers de toekomst heeft 
de Wilgenhoe
ongeveer 340 leden beho
wedstrijdgroep die in regionaal verband de laatste tijd aardige successen 
boekt. Maar het merendeel beoefent de
niveau. En ook dat beantwoordt aan ons gemeentelijk uitgangspunt dat 
sport niet als doel op zich beschouwt, maar als een gezond middel tot 
vorming en ontspanning. Dat de jubilerende vereniging dit streven niet tot 
de eigen kring beperkt, bewijzen de jaarlijkse schoolsport
kader organiseert WZ&PC de wateractiviteiten, waardoor grote groepen 
schoolgaande jeugd in contact met de zwem
bracht. 
Wij mogen aannemen dat een 60
toekomst blijft openstellen voor de eisen en mogelijkheden van de 
toekomst. Ik wens de Wilgenhoekse Zwem
goede toekomst toe.
 
Purmerend, februari 1983.
 
De burgemeester van Purmerend, drs 
 
 

aanschaf van een video-installatie en andere trainingsfaciliteiten te 
kunnen realiseren. 

Jubileum Commissie 

GEMEENTE PURMEREND. 

Wilgenhoekse Zwem- & Polo Club 60 jaar te water  

Wilgenhoekse Zwem- en Poloclub viert haar twaalfde lustrum. Een 
amanten omzoomde gebeurtenis, waarbij een boekje hoort.

f deze bladzijde wil ik allereerst bestuur en leden van harte 
feliciteren met het jubileum van hun vereniging. Een club die het z
uithoudt en nog springlevend is, moet wel over solide doelstellingen 
beschikken. Maar dat kan eigenlijk ook niet anders in het hart van ee
streek die zich Waterland noemt. De eerste helft van haar leven heeft 
WZ&PC doorgebracht in het hier zo ruim voorhanden oppervlaktewater. 
Het buitenbad van wat toen nog niet de Wilgenhoek was, vormde 28 jaar 
geleden een aanmerkelijke verbetering van de accommodatie. Van het 
seizoengebonden karakter van de zwemsport werd in 1974 afscheid 
genomen, toen het binnenbad openging. Wellicht mag men de kracht van 
de jubilerende vereniging toeschrijven aan haar Spartaanse jeugd! In het 

r drie gemeenten" heeft de Wilgenhoekse Zwem- en Polo
zich echt kunnen ontplooien. De vereniging is tot een hechte pijler van 
ons gemeentelijk sportbeleid geworden. Vooral de jeugdsport 
immers de toekomst heeft - ligt ons gemeentebestuur na aan 
de Wilgenhoekers hebben daarvoor ruim baan geschapen. Van de 
ongeveer 340 leden behoren er 280 tot de jeugdigen. Onder hen is een 
wedstrijdgroep die in regionaal verband de laatste tijd aardige successen 
boekt. Maar het merendeel beoefent de zwem- en polosport op recreatief 
niveau. En ook dat beantwoordt aan ons gemeentelijk uitgangspunt dat 
sport niet als doel op zich beschouwt, maar als een gezond middel tot 
vorming en ontspanning. Dat de jubilerende vereniging dit streven niet tot 

kring beperkt, bewijzen de jaarlijkse schoolsportdagen. In dat 
kader organiseert WZ&PC de wateractiviteiten, waardoor grote groepen 
schoolgaande jeugd in contact met de zwem- en polosport worden ge

Wij mogen aannemen dat een 60-jarige als de WZ&PC zich ook in de 
komst blijft openstellen voor de eisen en mogelijkheden van de 

toekomst. Ik wens de Wilgenhoekse Zwem- en Polo Club graag een 
goede toekomst toe. 

Purmerend, februari 1983. 

De burgemeester van Purmerend, drs J.A.C. van Burg. 
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Proficiat! 
 
Aan u allen mij
Daar wil ik mee beginne
De Wilgenhoekse Zwem
opgericht. 60 jaar later is zwemmen o
altijd populair. Begrijpelijk, de behoefte aan o
aan sportbeoefening blijft! Zeker in deze tijd.
Als men de jeugd en senioren bezig ziet bij training 
wedstrijdverband, zal wellicht niet iedereen zich realiseren 
wat dit van vele werkers aan organisatie
van en voor velen.
En steeds is daarbij nodig, dat gekomen wordt met nieuwe, 
eigentijdse idee
te laten vervu
sport willen be
opvangen. 
Natuurlijk he
Ik wens het bestuur en a
Het is terecht bij dit feit
Dankbaar terugzien en met enthousi
werken! 
Ik hoop en vertrou
goed mag gaan!
 
De voorzitter van zwembad "De Wilgenhoek",
 
W. Cattel, Burgemeester
 
 
 
 
 
 
 
 

llen mijn gelukwensen met het 60-jarig bestaan! 
mee beginnen. 

Wilgenhoekse Zwem- en Polo Club werd in 1923 
opgericht. 60 jaar later is zwemmen ook als teamsport nog 
altijd populair. Begrijpelijk, de behoefte aan ontspanning, 
aan sportbeoefening blijft! Zeker in deze tijd. 

s men de jeugd en senioren bezig ziet bij training e
wedstrijdverband, zal wellicht niet iedereen zich realiseren 
wat dit van vele werkers aan organisatie vraagt. Een werk 
van en voor velen.  

teeds is daarbij nodig, dat gekomen wordt met nieuwe, 
eigentijdse ideeën om de vereniging met goed elan de functie
te laten vervullen, die nodig is om de vele jonge mensen, die 
sport willen beoefenen, in de gewenste sfeer te kun

Natuurlijk heeft daarbij elke vereniging z'n ups en downs.
Ik wens het bestuur en alle leden succes toe in de zwemsport. 
Het is terecht bij dit feit stil te staan. Ja, met jong en oud. 
Dankbaar terugzien en met enthousiasme vooruit kijken en 

vertrouw dat het de vereniging de komende tijd 
goed mag gaan! 

De voorzitter van zwembad "De Wilgenhoek", 

W. Cattel, Burgemeester van Beemster. 
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'Stichting Zwembad 
Zeevang'  
Proficiat W.Z. & P.
 
Het 60-jarig bestaan van W.Z
zijn mag. 
Na een periode waarin 's zomers buiten werd gezwommen en
's winters uitge
14 november 1974 het overdekte zwembad geopend. Dat jaar 
was tevens mijn kennismaking met W.Z. &
de afgelopen acht jaar een prettige ervaring is geweest.
Zoals in elke club, waren er ook bij W.Z. & P.
downs. Gelukkig wa
uw club steeds maar groeide en steeds meer ging presteren. 
Met de wens dat uw bestuur dez
lengte van d
P.C. ook natio
feliciteren en spreek tevens de wens uit dat onze 
samenwerking op dezelfde
worden in de toekomst.
 
Met veel zwemgroeten aan a
A. Willems, bedrijfsleider Zwembad "de Wilgenhoek".
 
 
 

1923 - Ons jubileum 
 
Het is een eer om van de Feestcommissie een uitnodiging te 
krijgen om een stukje in dit Jubile
In de periode dat ik voorzitter ben is er erg veel gebeurd, 
zowel positief als ne
intentie de belangen van de club voorop te stellen. 
negatieve zal ik maar binnenskamers houden en dus schrijf 
ik alleen over het positieve.
Waar wij als bestuur een grote voorstander van zijn is o.a. 
een goede samen
verschillende afdelingen zonder een onge
willen we erg graag een eigen onderkomen hebben, want

'Stichting Zwembad Beemster, Purmerend en 
 

Proficiat W.Z. & P. C. 

jarig bestaan van W.Z. & P.C. is een prestatie die er 

Na een periode waarin 's zomers buiten werd gezwommen en
's winters uitgeweken werd naar andere zwembaden, werd 
14 november 1974 het overdekte zwembad geopend. Dat jaar 
was tevens mijn kennismaking met W.Z. & P.C., hetgeen in 

open acht jaar een prettige ervaring is geweest. 
Zoals in elke club, waren er ook bij W.Z. & P.C. ups en 
downs. Gelukkig waren de downs snel weer voorbij, zodat 
uw club steeds maar groeide en steeds meer ging presteren. 

ns dat uw bestuur deze groei en bloei tot in de 
dagen vol zal houden, waardoor de naam W.Z. & 

. ook nationaal bekend zal worden, wil ik u nogmaals 
feliciteren en spreek tevens de wens uit dat onze 
samenwerking op dezelfde prettige wijze voortgezet zal 
worden in de toekomst. 

Met veel zwemgroeten aan alle W.Z. & P.C.’ers, 
Willems, bedrijfsleider Zwembad "de Wilgenhoek". 

Ons jubileum - 1983 

Het is een eer om van de Feestcommissie een uitnodiging te 
krijgen om een stukje in dit Jubileumnummer te schrijven.

de periode dat ik voorzitter ben is er erg veel gebeurd, 
zowel positief als negatief, maar alles toch wel met de 
intentie de belangen van de club voorop te stellen. 
negatieve zal ik maar binnenskamers houden en dus schrijf 

leen over het positieve. 
Waar wij als bestuur een grote voorstander van zijn is o.a. 
een goede samenwerking te bewerkstelligen tussen de 
verschillende afdelingen zonder een ongezonde na-ijver. Ook 
willen we erg graag een eigen onderkomen hebben, want
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is toch te gek om los te lopen, dat een 60-jarige nog steeds 
geen eigen huis heeft. Als je de krant openslaat, dan lees je 
dat het ene pand na het andere gekraakt wordt en dat de 
leeftijd van de daders over het algemeen niet boven de 20 
jaar ligt. Maar we blijven hopen op een eigen Home! 
De selectieafdeling heeft onder de bezielende leiding van 
haar T.C. en in het bijzonder van de trainers de laatste jaren 
een onvoorstelbare vlucht genomen, zodanig, dat als ze zo 
door blijven gaan over niet al te lange tijd tot de top zullen 
behoren. 
De inzet en de moed die de selectie aan de dag legt is 
gewoon geweldig te noemen. De verplichting die de leden 
van de selectieafdeling hebben om 2, 4 of 6 ochtenden in de 
week om 6 uur te gaan trainen is een hele opgaaf, die men 
welgemoed en lachend ondergaat. Er wordt zo dikwijls 
negatief over de hedendaagse jeugd geoordeeld, dat ik vind, 
dat dit ook wel eens gezegd mag worden. 
Meisjes en jongens, doorgaan en houden zo. 
Een andere tak van de vereniging is de polo, wat een echt 
teamgebeuren is, zulks in tegenstelling met de selectie die 
meestal individualistisch is. 
Zien we dat wij 5 jaar geleden met een reorganisatie zijn 
begonnen, dan kunnen we ook hier stellen, dat we op de 
goede weg zijn. 
De trainingstijden zijn hier nog steeds het grootste probleem. 
Donderdag- en vrijdag- 's avonds staat er een trainer op de 
kant, zaterdag 's morgens weer een ander en nummer 3 komt 
zondag 's morgens opdraven. Door deze omstandigheden is 
het nog steeds moeilijk om een goed aansluitend 
trainingsschema te realiseren. 
Ook deze problematiek hopen wij met ingang van het nieuwe 
seizoen uit de wereld te hebben geholpen. 
Door het niet kunnen beschikken over een eigen ruimte, 
waar de theorie, die nodig is om de techniek en de tactiek te 
bespreken en trainingsfilms te vertonen, wordt het doorstoten 
naar een hogere afdeling ernstig belemmerd, c.q. vrijwel 
onmogelijk gemaakt. Daarom waren we toch erg blij dat ons 
eerste Herenteam het vorige seizoen er met veel inzet toch in 
geslaagd is te promoveren. Ook hier geldt, dat geduld een 
schone zaak is. Zoals gewoonlijk komt ook nu de hoofdmoot 
oftewel de recreatieve afdeling weer achteraan. Toch is deze 
afdeling de spil waarom en de motor waarop de vereniging 
draait. Hieruit wordt door de trainers het "Materiaal" gehaald 
om de selectie en de polo te laten draaien en te zorgen dat die 
afdelingen niet vergrijzen en door bloedarmoede ten onder 
gaan. Hoewel hier het zwemmen het meest in het teken van 
de gezelligheid staat, hebben ook deze kinderen wel eens een 



wedstrijd. Op deze manier proeven zij iets van de 
wedstrijdsfeer, die zij eventueel later bij een van de andere 
twee afdelingen krijgen. Maar de hoofdzaak is toch wel het 
z.g. diplomawemmen, waarbij diverse onvolprezen 
vrijwilligers op de kant staan, die deze kinderen de vereiste 
vaardigheden bijbrengen, die nodig zijn voor het behalen van 
de verschillende diploma's. 
Hierbij kunnen we nog wel wat meer hulp gebruiken, dus als 
er ouders zijn die hier iets voor voelen, stap dan over de 
drempel en u zult met open armen worden ontvangen, want 
echt, zonder deze vrijwilligers kunnen wij niet draaien. Ook 
denk ik hierbij aan de poloheren; kom op mannen laat je 
neus eens zien en geef een ander net zoveel plezier als jullie 
er altijd van hebben gehad en nog hebben. Heren we wachten 
af. 
Verder wens ik de Vereniging met alle directe en indirecte 
medewerkers, vrijwilligers en zij die anderszins de 
vereniging helpen en een goed hart toedragen evenveel 
voldoening en plezier als ik dat heb. 
 
J.A. Warmerdam 
 
 
 
Wat aan de oprichting van de Zwemclub vooraf 
ging 
 
Om een zwemclub te doen functioneren is een zwembad 
nodig. Echter op de datum van de oprichting, 18 februari 
1923, was er in Purmerend of haar directe omgeving geen 
echt zwembad te vinden. 
Er werd in de zomermaanden gezwommen in een 
gemeentelijk badje in de Beemsterringvaart aan de 
Overweerse Polderdijk (ongeveer waar nu de politie is) doch 
dit verdiende de naam niet. Het was er erg modderig en als er 
schepen langskwamen, zoals de stoomboot naar Avenhorn, 
moest men het water uit vanwege de zuiging. 
Nu had zich in 1922 een commissie gevormd in Purmerend 
"tot oprichting van een bad- en zweminrichting". 
Deze commissie kwam enkele malen in vergadering bijeen 
doch dat het niet altijd van het bekende leien dakje ging, mag 
blijken uit een bericht, dat verscheen in: - Schuitemakers 
Purmerender Courant - van zaterdag 20 januari 1923. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na deze vergadering op dinsdag 16 januari 1923 ploeterde de 
commissie verder. De pers in die dagen was duidelijk op 
haar hand, maar van officiële zijde zat het niet mee. 
Op zaterdag 31 maart 1923 publiceerde eerder genoemde 
krant het volgende artikel: 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Wel de commissie bracht haar plannen tot uitvoering. In een 
krantenbericht van zaterdag 21 april 1923 stond het volgende: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dat de gevraagde financiën op tafel zijn gekomen bleek toen 
op dinsdag 15 mei 1923 de uitslag van de gehouden 
aanbesteding bekend werd gemaakt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De officiële instanties waren inmiddels ook over de streep 
getrokken. Dit bleek uit het verslag van de gehouden 
raadsvergadering, gepubliceerd in de editie van dinsdag 22 
mei 1923 in de eerder genoemde - Schuitemakers 
Purmerender Courant - .  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

En draait de ambtelijke molen eenmaal, dan ook goed, want 
op zaterdag 26 mei 1923 stond de volgende advertentie in de 
krant: 
 

 

 

 

 
 

 
 
 
 
 



Nu was het wachten op het gereedkomen van de bouw. 
Augustus 1923 was het zover en in de krant van zaterdag 11 
augustus 1923 verscheen het volgende stukje onder de 
rubriek Stadsnieuws, en een advertentie van de zwemclub 
"Achilles": 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
De activiteiten volgden elkaar toen vlot op. Er 
verscheen een advertentie van de "Purmerender Bad- 
en Zweminrichting" en weer een artikel in de krant van 
dinsdag 14 augustus 1923. 
 



 

 
-  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Opvallend is dat zowel de zwemclub als het zwembad een 
advertentie plaatsten, hetgeen getuigt van een eendrachtige 
samenwerking. Nooit weg. Op zaterdag 18 augustus 1923, de 
dag voor de manifestatie werd een overzicht gepubliceerd 
van de te winnen medailles, plaquettes en bekers en door wie 
deze beschikbaar waren gesteld. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De opmerkzame lezer zal ontdekt hebben dat in het laatste 
stukje voor het eerst gesproken wordt over: 
"de officieele opening der bad- en zweminrichting" 
 
 
 
 
 
 
Op 21 augustus 1923 stond het volgende in het Stadsnieuws. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Op zaterdag 25 augustus 1923 verscheen nog volgende 
mededeling in de krant, waaruit bleek dat het spektakel ook 
nog vereeuwigd was. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dit was het laatste nieuws in 1923 over het zwembad, daar 
het kort daarop gesloten wordt. Einde zomerseizoen. 
Hiermee had de zwemclub eindelijk haar eigen domicilie. 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Het ontstaan van de zwemclub
In de zomer van 1922 had de commissie "tot oprichting van 
een bad- en zweminrichting", die in Purmerend gevormd 
was, een wed
even voorbij De Kom georganiseerd. Mede door
estafette 4 x 40 meter bij was, moest er in 
verenigingsverband inge
gymnastiekverenigingen.
Een 4-tal jongelui, liefhebber
vereniging, sta
bokser J. Liet, had een idee. 
"Wij hebben toch een krachtsportvereniging met de naam 
Achilles". Met als voorzitter J. Liet en secretaris 
V. Moerbeek (de huidige 
De estafette werd glansrijk gewonnen door de ploeg J. Liet, 
V. Moerbeek, J. Moerbeek en A. Aarse. De daarbij 
behorende prijs werd met enige moeite in ontvangst 
genomen, want de commissie had nog nooit van de 
krachtsportverenig
 

Het ontstaan van de zwemclub 
de zomer van 1922 had de commissie "tot oprichting van 

en zweminrichting", die in Purmerend gevormd 
was, een wedstrijd dwars over het Noordhollands Kanaal 
even voorbij De Kom georganiseerd. Mede doordat er een 
estafette 4 x 40 meter bij was, moest er in 
verenigingsverband ingeschreven worden, zoals voetbal- 
gymnastiekverenigingen. 

tal jongelui, liefhebbers van zwemmen, echter zonder 
vereniging, staken de koppen bij elkaar. Een van hen, de 

J. Liet, had een idee.  
"Wij hebben toch een krachtsportvereniging met de naam 
Achilles". Met als voorzitter J. Liet en secretaris  
V. Moerbeek (de huidige erevoorzitter) werd ingeschreven.
De estafette werd glansrijk gewonnen door de ploeg J. Liet, 
V. Moerbeek, J. Moerbeek en A. Aarse. De daarbij 
behorende prijs werd met enige moeite in ontvangst 
genomen, want de commissie had nog nooit van de 

vereniging "Achilles" gehoord. 
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De smaak van het wedstrijdzwemmen had men te pakken. Mede 
doordat er door de reeds eerder genoemde commissie in Purmerend 
activiteiten werden ontwikkeld om een nieuwe en goede "bad
zweminrichting" te bouwen,
officieel de zwemclub "Achilles" opgericht door: 
 voorzitter
 secretaris
 penningmeester 
 en de leden 
De voorzitter opende de vergadering met o.a. de
allen aanwezig zijn (ook toen al) en hoopt dat in het vervolg de leden 
die niet kunnen komen hiervan bericht zullen sturen.
Eigenlijk sprak men in dit eerste jaar minder over de zwemclub maar 
meer over de poloclub. Tijdens de eerste
besloten een aantal handleidingen inzake het edele waterpolospel aan 
te schaffen, alsmede spelmateriaal, bestaande uit 2 goals met 
doelnetten, enkele lijnen en een goede bal.
Tenslotte werd ook afgesproken enkele boekjes over het 
zelf te kopen.
De contributie werd vastgesteld op 10 cent per week hetgeen voor die 
tijd niet goedkoop was. Zwemmen is kennelijk altijd een "dure" hobby 
geweest. De eerste vergadering werd door de voorzitter afgesloten met 
de inspirerende woorden 
zodat de club in de praktijk beter zal slagen.
 
Het eerste optreden
Nadat de bouw van het nieuwe openlucht zwembad in het 
Noordhollands Ka
zondag 19 augustus offi
zwemwedstrijden.

 
 
 

De smaak van het wedstrijdzwemmen had men te pakken. Mede 
doordat er door de reeds eerder genoemde commissie in Purmerend 
activiteiten werden ontwikkeld om een nieuwe en goede "bad
zweminrichting" te bouwen, werd op zondag 18 februari 1923 
officieel de zwemclub "Achilles" opgericht door:  

voorzitter  J. Liet 
secretaris  V. Moerbeek 
penningmeester  D. de Vries 
en de leden   D. Heiloo, A. Aarse en J. Moerbeek.

De voorzitter opende de vergadering met o.a. de vaststelling dat niet 
en aanwezig zijn (ook toen al) en hoopt dat in het vervolg de leden 

nen komen hiervan bericht zullen sturen. 
Eigenlijk sprak men in dit eerste jaar minder over de zwemclub maar 
meer over de poloclub. Tijdens de eerste vergadering werd dan ook 
besloten een aantal handleidingen inzake het edele waterpolospel aan 
te schaffen, alsmede spelmateriaal, bestaande uit 2 goals met 
doelnetten, enkele lijnen en een goede bal. 
Tenslotte werd ook afgesproken enkele boekjes over het zwemmen 

pen. 
De contributie werd vastgesteld op 10 cent per week hetgeen voor die 
tijd niet goedkoop was. Zwemmen is kennelijk altijd een "dure" hobby 
geweest. De eerste vergadering werd door de voorzitter afgesloten met 
de inspirerende woorden om toch maar goed de theorie in te studeren, 
zodat de club in de praktijk beter zal slagen. 

Het eerste optreden 
Nadat de bouw van het nieuwe openlucht zwembad in het 
Noordhollands Kanaal in augustus 1923 was voltooid, werd deze op 
zondag 19 augustus officieel in gebruik genomen met 
zwemwedstrijden. 

De smaak van het wedstrijdzwemmen had men te pakken. Mede 
doordat er door de reeds eerder genoemde commissie in Purmerend 
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De zwemclub "Achilles" presenteerde zich nu officieel voor het eerst, 
behaalde de nodige overwinningen en ging met de meeste medailles 
en bekers naar huis. Geen slecht begin. Enkele uitslagen vinden wij in 
het verhaal over de voorgeschiedenis. 
Dit eerste optreden werd vlot gevolgd door een uitwedstrijd in Edam 
eind augustus / begin september 1923. De juiste datum is niet meer 
bekend. 
De tocht werd gemaakt met een zeilboot van de familie Moerbeek. 
Dat was nog eens wat anders dan met de auto. 
De wedstrijd in Edam werd in de haven gehouden. De resultaten van 
onze kersverse club waren nog niet geweldig, mede door zeer sterke 
concurrentie van routiniers uit Alkmaar, Zaandijk en Zaandam. 
Het zwemseizoen 1923 werd beëindigd met 30 leden en 40 donateurs. 
Beslist geen slechte start van een nieuwe vereniging. 
 
 
 
Hoe het verder ging 
Op welke wijze tijdens de winter 1923-1924 het clubcontact werd 
verzorgd vermelden de analen van de club niet. In elk geval werd op 
21 maart 1924 opnieuw vergaderd. De eerste voorzitter was 
vertrokken uit Purmerend, zodat er een nieuwe gekozen moest worden 
uit 2 kandidaten, de heren Potgieser en Duizendstra. 
De heer Potgieser werd de "gelukkige". Organisatorisch kreeg de club 
wat meer body, doordat een voorstel werd ingediend en aangenomen 
tot het instellen van statuten en een huishoudelijk reglement. 
De wijze waarop dit ingevuld moest worden, was niet geheel bekend, 
zodat de secretaris inlichtingen is gaan inwinnen bij "Nereus" in Koog 
aan de Zaan. Ook werd in 1924 contact gezocht met de Ned. 
Zwembond en met de Reddingsbrigade in Haarlem. Dit laatste had tot 
doel om ook in Purmerend te komen tot de oprichting van een 
reddingsbrigade. 
In 1924 werden door de club regelmatig zwemwedstrijden 
georganiseerd, zowel op de korte baan als op de 1 kilometer. Gezien 
de belangstelling, die er voor de wedstrijden bestond, had de 
vereniging er veel succes mee. Naar de uitwedstrijden werd veelal op 
de fiets gereden, vergezeld door de nodige supporters. Ook had men 
zich in de waterpolocompetitie gestort met als tegenstanders  
Het Zwet - Nereus - DAW en De Ham. 
Neptunus uit Zaandam was de eerste jaren te sterk voor de beginners 
uit Purmerend. 
Vooral met trainingspartijen werd 5 tegen 5 gespeeld, omdat het 
zwembad zo smal was. Ook werd daarbij van de kanten gebruik 
gemaakt om de bal naar een medespeler te plaatsen. Een soort 
waterbiljarten dus. 
 

 



Wanneer werd Achilles nu P .Z. & P .C.? 
Dit is uit de oude gegevens toch moeilijk te achterhalen. In de 
voorgeschiedenis wordt in elk geval duidelijk dat in 1923 nog onder 
de naam Achilles werd gezwommen. 
In het jubileumnummer van 1963 ter gelegenheid van het 40-jarig 
bestaan van de club wordt door de secretaris, de heer S. Schellinger, 
23 februari 1923 genoemd, doch dat kan niet kloppen met het feit dat 
in 1923 onder de naam Achilles wordt gezwommen. 
Was het dan een tikfout en moet dit 23 februari 1924 zijn? Het 
vreemde is dat bij de ledenvergadering van 21 maart 1924 daar niets 
over terug te vinden is, doch wij moeten dit wel aannemen. 
In de oude paperassen van de vereniging vinden wij de volgende 
memo: 
 
UITTREKSEL UIT DE NOTULEN der vergadering van de leden 
der vereeniging Purmerender Zwem- en Poloclub, gevestigd te 
Purmerend, gehouden den 
 
30 Mei 1924 
 
Op voorstel van het bestuur wordt met algemeene stemmen 
besloten de Koninklijke goedkeuring der statuten en daardoor de 
erkenning van de vereeniging als rechtspersoon aan te vragen. 
Voor extract  
 
Secretaris (handtekening V. Moerbeek) 
 
Zoals u ziet wordt nu wel gesproken over P.Z. & P.C., zodat wij 
mogen aannemen dat op 23.2.1924 de zwemclub Achilles werd 
omgedoopt in Purmerender Zwem- en Poloclub. 
Aansluitend werd onderstaand verzoek (zonder datum) aan H.M. de 
Koningin gezonden: 
 
Aan Hare Majesteit de Koningin der Nederlanden. 
 
Geven eerbiedig te kennen: 
K. Duizendstra, V. Moerbeek en D. de Vries, wonende te Purme-
rend, domicilie kiezende ten huize van V. Moerbeek te Purme-
rend, Kanaalschans, te zamen uitmakende het bestuur der veree-
niging Purmerender Zwem- en Poloclub, gevestigd te Purmerend: 
Dat de leden dezer vereeniging hebben besloten, hare erkenning 
aan te vragen, zodat zij als rechtspersoon kunne optreden; 
Reden, waarom adressanten onder overlegging van de statuten 
dezer vereeniging zich wenden tot Hare Majesteit de Koningin, 
met het eerbiedig verzoek, dat het Uwe Majesteit moge behagen 
deze statuten wel te willen goedkeuren en de vereeniging daardoor 
te erkennen. 



 

't Welk doende, enz. 

Voorzitter.  

Secretaris. (handtekening V. Moerbeek)
    

Penningmeester
 
 
Het gevolg hiervan was dat de statuten in 1925 in de Staatscourant 
werden gepubliceerd (zie onderstaande kop) en daarmee de vereniging 
officieel was er
 

 Bijvoegsel tot de Nederlandsche Staatscourant van 
 Vrijdag 14 en Zaterdag 15 Augustus 192

 

  No. 694.
 

 VEREENIGING: Purmerender Zwem

 
Inmiddels was de heer K. Duizendstra voorzitter geworden. Met hem 
had de club een praktijkman, want deze leraar aan de toenmalige HBS 
in Purmerend had ooit de W
Vlissingen overgezwommen.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Met een klein tijdsprongetje belanden wij in april 1928. 

't Welk doende, enz.  

 

(handtekening V. Moerbeek) 

Penningmeester.  

Het gevolg hiervan was dat de statuten in 1925 in de Staatscourant 
publiceerd (zie onderstaande kop) en daarmee de vereniging 

officieel was erkend. 

Bijvoegsel tot de Nederlandsche Staatscourant van 
Vrijdag 14 en Zaterdag 15 Augustus 1925, no. 157.

No. 694. 

VEREENIGING: Purmerender Zwem- en Poloclub, 
 gevestigd te Purmerend. 

Inmiddels was de heer K. Duizendstra voorzitter geworden. Met hem 
had de club een praktijkman, want deze leraar aan de toenmalige HBS 
in Purmerend had ooit de Westerschelde tussen Terneuzen en 
Vlissingen overgezwommen. 
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Het gevolg hiervan was dat de statuten in 1925 in de Staatscourant 
publiceerd (zie onderstaande kop) en daarmee de vereniging 
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De toenmalige pen
"Verslag over het vereenigingsjaar 1927
 
Dat toen financieel gezien ook niet alles 
mag blijken uit onderstaande weergave.
 
VEREENIGING: Purmerender Zwem
Purmerend. 

 

 
 
 
 
 
 

toenmalige penningmeester de heer D. de Vries geeft een 
"Verslag over het vereenigingsjaar 1927-28". 

nancieel gezien ook niet alles rozengeur en maneschijn was, 
ken uit onderstaande weergave. 

VEREENIGING: Purmerender Zwem- en Poloclub, gevestigd te 
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Veel nieuws onder de zon is er ook
vordering van de N.Z.B. van rond 
men al met het verve
en correct afzeggen voor een wedstrijd.
In het jaarverslag 1929 wordt o.a. vermeld, dat 

Veel nieuws onder de zon is er ook niet als men b.v.
vordering van de N.Z.B. van rond f 50,- voor boeten. Ook toen kampte 
men al met het vervelende verschijnsel dat sommige leden niet tijdig 
en correct afzeggen voor een wedstrijd. 
In het jaarverslag 1929 wordt o.a. vermeld, dat het ledental start met:

niet als men b.v. let op de 
voor boeten. Ook toen kampte 

lende verschijnsel dat sommige leden niet tijdig 

het ledental start met: 



24 werkende leden 
  8 aspiranten en 
24 donateurs 
 
en eindigt met: 
 
32 werkende leden 
12 aspiranten en 
22 donateurs 
 
De secretaris, de heer Vrijburg, meldt verder, dat door het beter 
worden der financiën, meer leven in de brouwerij gebracht kon 
worden, dan de laatste jaren het geval was geweest. Niet het minst 
hadden daartoe de polowedstrijden bijgedragen, zoowel van de dames 
als van de heeren. 
Met 3 zeventallen werd deelgenomen aan de polocompetitie ingesteld 
door den N.H.Z.B. De heerenzeventallen speelden met wisselend 
succes, het dameszevental was nog niet voldoende geoefend om 
lauweren te kunnen oogsten. 
 
Op 18 Augustus 1929 organiseert P.Z. & P.C. een nationale wedstrijd, 
waaraan ongeveer alle aangesloten vereenigingen uit N. Holland 
deelnamen. Het werd een groot succes en de kas mocht met eenige 
percenten hooger aangeslagen worden. 
Mej. Stijn Groot doet mee aan den wedstrijd kamp. voor Nederland 
met 100 M. vrije slag. Alhoewel zij geen prijs wist te bemachtigen, 
heeft zij met haar tijd 1.18 min. lang geen slecht figuur geslagen. 
Aan genoemde tijd kan men zien, dat in dit opzicht wel veel veranderd 
is. In het jaarverslag over 1931 staat, dat aan wedstrijden weinig werd 
deelgenomen en waar nog werd deelgenomen met weinig succes. 
In de polocompetitie werd met 1 zevental deelgenomen in de 3e klasse 
N.Z.B., waar P .Z. & P .C. op de 3e plaats eindigde. 
 
In die jaren werden wedstrijden gezwommen en gespeeld door heel 
Noord-Holland. Hoewel er meer met de bus werd gereden, kwam er 
ook een zeer bijzondere wijze van transport voor getuige bijgaand 
verslag helaas zonder exacte datum, maar in elk geval na 1933. 
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Programma 

60-jarig jubileum  
W.Z. & P.C. 

 
26 februari 1983 

 



Restaurant - de Doele 
Koemarkt - Purmerend 

 
’s middags   Feestprogramma voor kinderen 
    t/m 12 jaar 
14.45 uur    Zaal open 
 
15.00-17.00 uur  "Feestje bouwen" kindershow 
    o.l.v. Mieke van Ingen 
    voor kinderen t/m 12 jaar. 
    Deze doen actief mee. 
 
17.00-19.00 uur  Receptie 
 
's avonds  
20.00-01.00 uur  Voor onze jeugd 
    Discoshow o.l.v. "Radio Intern" 
    m.m.v. "Galaxy". 
    Voor onze overige feestvierders in 
    een andere zaal duo "Bonaparte". 
 
 
Het zwemseizoen van het openluchtbad liep van half mei tot 
half september. In de 20-er en 30-er jaren werd buiten dit 
seizoen praktisch niet gezwommen. Zeker in de beginjaren had 
men er moeite mee om de club ook 's winters aan de gang te 
houden. 
Dat ging beter toen het reddend zwemmen een vast onderdeel in 
het clubgebeuren ging vormen. 
In de winter werden er namelijk EHBO-cursussen gegeven  
onder leiding van een dokter in een school. Hierdoor werd de 
clubband tussen de leden onderling ook in de donkere maanden 
van het jaar aangehaald. Dat het reddend zwemmen toen binnen 
de club tot een grote hoogte groeide, mag blijken uit het 
tweemaal behalen van het Nederlands Kampioenschap door de 
meisjes aspiranten. Zij wonnen een estafette 4 x 25 meter 
gekleed zwemmen met een geklede drenkeling. 
De inspiratie en het enthousiasme voor dit onderdeel was te 
danken aan de inzet van de vrouw van de toenmalige 
badmeester Mevrouw de Wee - de Kruif. 
 
De goede oude tijd...? 
Die verzuchting wil nog wel eens bij ouderen naar boven 
borrelen. Maar was dit wel zo? 



Natuurlijk zijn er in elke periode wel fijne dingen die later 
verdwijnen, doch
van het zwemwater.
Totdat in 1932 de Afsluitdijk er lag, was het water van de 
toenmalige Zuider
water in het Noordhollands Ka
zoet en zout water). Vooral in de zomermaan
soms weken lang niet regende, was men gedwongen om van
de Zuiderzee extra zout water in te nemen om het waterpeil in 
de polders op hoogte te houden. In dit brakke water werd 
gezwommen. Op de hout
groeiden z.g. zeepokken, schelpdiertjes met scherpe randen, 
waaraan een zwemmer zich lelijk kon bezeren. Hierdoor wer
er elke seizoen losse hekjes als bescherming geplaatst aan de 
binnenkant van de schuttingen. Nadat het 
gesloten, werden deze hekjes verwijderd, schoongemaakt, 
geteerd en opgeslagen voor het volgende jaar.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wat velen niet zullen weten is dat het brakke water
een ideale kweekplaats voor de malariamug was. In Water
en met name in Purmer
mensen leden aan de koorts die door de malaria veroorzaakt 
werd en slikten kininepillen om weerstand op te bouwen. De 
zeepokken en de malaria verdwenen toen na afsluiting van de 
Zuiderzee in 1
zoet werd. 
Een ander probleem voor het zwembad in het Kanaal was de 
ratten. De ziekte van Weil kwam dan ook regelmatig voor. 
Langdurig ziek zijn met hoge koorts was het gevolg. Soms 
stierven de mensen eraan.
Dit was ook de tijd, dat Purmerend nog een open 
rioleringssysteem had. De nu bestaande Westerstraat, 
Nieuwstraat en Willem Eggertstraat b.v. waren toen nog 
grachten. 

Natuurlijk zijn er in elke periode wel fijne dingen die later 
verdwijnen, doch dit was beslist niet het geval met de kwaliteit 
van het zwemwater. 
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stierven de mensen eraan. 

t was ook de tijd, dat Purmerend nog een open 
rioleringssysteem had. De nu bestaande Westerstraat, 
Nieuwstraat en Willem Eggertstraat b.v. waren toen nog 

Natuurlijk zijn er in elke periode wel fijne dingen die later 
dit was beslist niet het geval met de kwaliteit 

Totdat in 1932 de Afsluitdijk er lag, was het water van de 
zee zoutwater. Het gevolg hiervan was dat het 

naal brak was (een mengsel van 
den, wanneer het 

soms weken lang niet regende, was men gedwongen om vanuit 
de Zuiderzee extra zout water in te nemen om het waterpeil in 
de polders op hoogte te houden. In dit brakke water werd 

en schuttingen van het zwembad 
.g. zeepokken, schelpdiertjes met scherpe randen, 

waaraan een zwemmer zich lelijk kon bezeren. Hierdoor werden 
er elke seizoen losse hekjes als bescherming geplaatst aan de 

bad in september werd 
gesloten, werden deze hekjes verwijderd, schoongemaakt, 

's zomers 
een ideale kweekplaats voor de malariamug was. In Waterland 

end kwam erg veel malaria voor. Vele 
mensen leden aan de koorts die door de malaria veroorzaakt 
werd en slikten kininepillen om weerstand op te bouwen. De 
zeepokken en de malaria verdwenen toen na afsluiting van de 

932 het water van het IJsselmeer meer en meer 

Een ander probleem voor het zwembad in het Kanaal was de 
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Nu was men in 1923 wel zo slim om het zwembad te plaatsen in 
het "Bovenka
t.o.v. de stand achter de sluis. De riolering van Purmerend kwam 
uit op het "Benedenkanaal". Op woensdag en zaterdag werden 
alle kleppen in de Where, alsmede de grote klep in het Kanaal 
opengezet, waardoor het vuile water rich
gespuid. 
Het zwembad had geen last van de vervuiling die door 
Purmerend zelf werd veroorzaakt. Maar alles wat tussen 
Alkmaar en Purmerend in het water kwam, passeerde het 
zwembad we
die ook het nodige op en in het Kanaal bracht. Ideaal was het 
niet, maar de zwemmers hadden toch veel plezier bij gebrek aan 
beter. 

Met het hiervoor
vermeld worden dat ondanks de crisis een begin werd gemaakt 
met 's winters zwemmen in Zaan
met de trein gegaan, maar het aantal deelne
waardoor het huren van een bus goedkoper werd.
In Zaandam was een overdekt bad met leidingwater, wat 
biologisch werd ge
vervangen. 
Het winterzwemmen hield de conditie goed op peil en de 
verenigingsband werd ook hiermee verstevigd.
Over de jaren 30 valt nog te melden, dat er in de zomer van 
1933 een wedstrijd werd georganiseerd, waarbij in de stad werd 
gestart en naar het zwembad werd gezwommen. Trouwens de 
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afstandwedstrijden. Daarover later meer.
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De voor velen zorgelijke jaren 30 gingen over in een nog 
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Nu was men in 1923 wel zo slim om het zwembad te plaatsen in 
het "Bovenkanaal". De waterhoogte hiervan was 1 meter hoger 
t.o.v. de stand achter de sluis. De riolering van Purmerend kwam 
uit op het "Benedenkanaal". Op woensdag en zaterdag werden 
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Ongeveer tegenover deze wasserij had Purmerend een zwembad in het 
Noordhollandsch Kanaal aan de Kanaaldijk. Hier ziet u een ploeg die bereid 
bleek te zijn, alvorens een duik in het meestal smerige water te nemen, op de 
foto te gaan. Zittend, van links naar rechts: Jan Bartels en Janus Waal. 
Staand: Dirk van Diepen, badmeester Volkert Moerbeek, George van Elburg, 
Jan Kok, Floor Vos, Ko de Vries, :Teun Kobes, Douwe Heiloo en Riek 
Schrieken. Achteraan: Maarten en Henk Noome. 
 

 
 
 
De oorlogsjaren 1940-1945 
De club is, gegeven de omstandigheden, redelijk blijven 
functioneren en ook tijdens de oorlogsjaren werden wedstrijden 
gespeeld en gezwommen. Daarnaast was een aantal leden, 
vooral van de Reddingsbrigade, actief in de Ondergrondse. 
Gelukkig zijn er geen leden van P.Z. & P.C. in de oorlog geble-
ven. 
In de winter van 1941-1942 kwam P.Z. & P.C. tot een praktisch 
initiatief. Er werd een z.g. "ijsbrigade" opgericht. Leden van de 
reddingsbrigade reden langs de vele sloten en vaarten in en om 
Purmerend om te helpen bij eventuele ongelukken (valpartijen 
en uiteraard bij het doorzakken).  
Bekend is dat de bezetting veel spanningen veroorzaakte bij de 
mensen, die op hun beurt weer een uitlaatklep zochten. 
Opmerkelijk is daarom dat tussen de oude papieren van de club 
gegevens te vinden waren van enkele feestavonden. Veel 
persoongebonden clubgegevens zijn toen met opzet vernietigd. 
Onderstaand programma is van een feestavond waarbij het 20-
jarig bestaan werd gevierd in 1943. . 
Let u op het vroege aanvangstijdstip. Daar was de beruchte 
"spertijd" niet vreemd aan. 
 
 
 
 





 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Een 1-kilometerwedstrijd in de zomer van 1944 bracht een record 
aantal deelnemers op de been, n.l. ruim 300. Ondanks het mooie weer, 
verliep de wedstrijd niet volgens plan. De voorzitterkamprechter stond 
er op persoonlijk alle doktersverklaringen te willen controleren. 
Daarop hadden de organisatoren niet gerekend en alles lag dan ook 
danig door elkaar. De hierdoor ontstane vertraging resulteerde in 1 
start minder, dan de geplande 4. Uitlopen van de wedstrijd was niet 
toegestaan i.v.m. de spertijd die toen al om 8 uur 's avonds begon. 
De grootste tegenvaller, die de vereniging in haar bestaan kreeg te 
verwerken, gebeurde in de Hongerwinter van 1944-1945. Brandstof 
was zeer schaars en enkele Purmerenders hadden al een begin 
gemaakt met het slopen van het houten zwembad. Dit bemerkend, 
besloot de toenmalige zwembadcommissie, het bad van de hand te 
doen. Een aannemer heeft tenslotte het bad in het Noordhollands 
Kanaal na 21 jaar trouwe dienst gekocht en gesloopt. 
Een sportaccommodatie belangrijk voor Purmerend en haar omgeving 
ging, na later bleek, voor lange tijd verloren. . 
 
 
 
 
 
 
 
De "slapende" zwemclub 
Eén van de eerste activiteiten van P .Z. & P .C. na de bevrijding was 
het organiseren van een zwem- en polowedstrijd in het kader van de 
bevrijdingsfeesten. Op 19 juli 1945 werden er in de Wheere 
zwemwedstrijden gehouden o.l.v. P .Z. en P .C. afgewisseld met 
kanowedstrijden door kanovereeniging "De Wheere". Daarnaast 
werden er zwemdemonstraties gehouden in reddend zwemmen en een 
polowedstrijd tussen P.Z. & P.C. en NEA-Volharding, eindigde in een 
3-2 overwinning van de zwemclub. 
Het toenmalige bestuur wist een gebouwtje op de kop te tikken, welke 
werd geplaatst op het huidige parkeerterrein tegenover het 
Stadsziekenhuis. Er werd gezwommen in de Where bij de spoorbrug. 
In 1945 waren er volop plannen voor een nieuw zwembad doch het 
ontbrak aan voldoende geld. Een collecte in dat jaar leverde wel een 
aardig bedrag op, doch bij lange niet genoeg om een nieuw bad te 
bouwen. In het kader van de wederopbouw na de oorlog, kreeg men 
zelfs van overheidswege geen toestemming om een zwembad te 
bouwen. Ook de Zwembond kon geen steun geven, wat blijkt uit de 
brief van 2 juli 1945. . 

 
 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

  

  

 Zwaar gehandicapt h
 Op zaterdag 27 juli 1946 werden weer Nationale Zwemwedstrijden 
 gehouden getuige volgend bericht:

Zwaar gehandicapt hield men er echter, al improviserend, de moed in. 
Op zaterdag 27 juli 1946 werden weer Nationale Zwemwedstrijden 
gehouden getuige volgend bericht: 
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Op zaterdag 27 juli 1946 werden weer Nationale Zwemwedstrijden 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Tot en met het zomerseizoen 1947 had men plezier van het 
noodzwembadje aan de 
om plaats te maken voor het parkeerterrein.
Een nieuwe plek was moeilijk te vinden, temeer daar ook de vervuiling 
van het water toenam, hetgeen vooral aan het einde van het zwemseizoen 
leidde tot aandoeningen en 
Op 3 april 1948 meldt de toenmalige secretaris T.F. Kobes aan de 
K.N.Z.B., dat P.Z. & P.C. voorlopig geen kans ziet activiteiten te 
ontplooien. 
Het antwoord van de K.N.Z.B. was als volgt:
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
  
 
 

De zwemvereniging is tot 1955 blijven 
 

 

 

Tot en met het zomerseizoen 1947 had men plezier van het 
noodzwembadje aan de Where. Daarna werd het gebouwtje verwijderd 
om plaats te maken voor het parkeerterrein. 
Een nieuwe plek was moeilijk te vinden, temeer daar ook de vervuiling 
van het water toenam, hetgeen vooral aan het einde van het zwemseizoen 
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Een nieuwe start

Door gezamenlijke inspanning van de gemeenten Beemster, 
Purmerend, 
bouw van een openlucht
1955 kon er in het nieuwe zwembad "De Wilgenhoek" 
gezwommen worden. Op 18 juli werd zij officieel ge
bestuur van
produceerde reeds op 22 april
statuten onder de kop: "Wilgenhoekse Zwem & Polo club en 
Reddingsb
in haar bestaan. Na de opening richtte het bestuur zich weer met 
nieuwe energie tot haar leden met het volgende be
nog onder de naam P .Z

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Een nieuwe start  

oor gezamenlijke inspanning van de gemeenten Beemster, 
Purmerend, Ilpendam en Kwadijk kwam er toestemming voor de 
bouw van een openluchtbad in Zuid-Oost-Beemster. Begin juni 
1955 kon er in het nieuwe zwembad "De Wilgenhoek" 
gezwommen worden. Op 18 juli werd zij officieel geopend
bestuur van P.Z. & P.C., uiteraard op de hoogte van de bouw, 
produceerde reeds op 22 april 1955 een concept van de nieuwe 
statuten onder de kop: "Wilgenhoekse Zwem & Polo club en 
Reddingsbrigade-Purmerend". Hiermee kreeg de club haar 3e naam 
in haar bestaan. Na de opening richtte het bestuur zich weer met 
nieuwe energie tot haar leden met het volgende bericht weliswaar 
nog onder de naam P .Z. & P .C. 
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Daar de overgebleven leden vanuit de "slaaptijd" allemaal een dagje 
(7 à 8 jaar) ouder waren geworden, was er dringend behoefte aan jong 
"bloed" in de vereniging. Een ledenwerfactie kwam op gang voor 
leden, aspirant-leden en donateurs, zowel met stencils die verspreid 
werden als door publicaties in de krant. 
Op 15 juli 1955 verscheen een uitgebreid interview in de NNC met de 
secretaris, de heer Teun Kobes en een terugblik op het wel en wee van 
de club. 
Ooit heeft deze grote animator van de zwemclub het bestaan om 
tijdens nationale kampioenschappen beslag te leggen op een tweede 
plaats op de 1500 m vrije slag. Zijn tijd was 30 minuten en hij kwam 6 
minuten na de winnaar aan. De overige twee deelnemers waren 
vroegtijdig uitgevallen. Deze wedstrijden werden gehouden in het 
oude zwembad van Obelt in het IJ, ongeveer ter hoogte waar nu het 
hoge Shell-gebouw staat. 
In hetzelfde interview valt te lezen dat P.Z. & P.C. in haar bestaan van 
1923 tot 1944 het nooit tot kampioenschappen had gebracht. De korte 
periode van zwemmen in de zomermaanden was daaraan niet vreemd 
en het gemis van een overdekt bad. Men speelde echter met veel 
animo waterpolo in de kringcompetitie van de KNZB ten noorden van 
het IJ, en men organiseerde zoals al eerder gezegd zwemwedstrijden 
in het N.H. Kanaal, die veel bekijks trokken. 
 
In het nieuwe zwembad werden op 28 augustus 1955 weer de z.g. 
volkszwemwedstrijden georganiseerd, waaraan door iedereen kon 
worden deelgenomen. Deze wedstrijden werden nadien nog een aantal 
jaren herhaald. 
 
N.a.v. een brief van secretaris J. v.d. Harst van 19 november 1955, 
bevestigt op 23 november de KNZB te Utrecht, dat zij kennis heeft 
genomen van de naamsverandering en van de plaats van het bassin, 
waarin vanaf nu gezwommen zal worden. De statuten dienen opnieuw 
aan H.M. de Koningin gezonden te worden voor de z.g. 
duurverlenging en de Koninklijke goedkeuring. 
De naam W.Z. & P .C. werd hiermee een feit. De activiteiten werden 
weer met groot enthousiasme ter hand genomen. In de winter werd 
getraind in het overdekte Sportfondsenbad-West in Amsterdam. Dit 
gebeurde op zondagmorgen. Er kon ongeveer een 1/2 uur goed 
getraind worden, waarna de resterende 1 tot 1 1/2 uur met publiek. 
Niet ideaal dus, doch bij gebrek aan beter was men toch tevreden. 
Later is ook weer in Zaandam getraind. 
In januari 1956 verscheen Jaargang 1 Nummer 1 van: 
Maandelijks Clubnieuws van "De Wilgenhoekse Zwem- & Poloclub" 
en de afdeling Reddingsbrigade. De voorloper van "De Springplank". 
In de zomer van 1956 werden weer sinds lange tijden 
clubkampioenschappen gehouden, deelgenomen aan de kringpolo 
competitie en opnieuw de volkszwemwedstrijden georganiseerd. Van 



het laatste kan vermeld worden dat de 5x50 meter estafette heren 
gewonnen werd door de "slagersploeg" en bij de dames door de 
"huisvrouwenploeg". Alleen al de ploegnamen duiden op gezelligheid. 

 
Om de achterstand, die de vereniging had opgelopen door haar 
"langslapen", zo snel mogelijk in te halen werden ook wedstrijden 
gehouden met Olympische zwemmers en zwemsters. Jongelui die 
door de KNZB geselecteerd waren voor de Olympische Spelen in 
Melbourne Australië. Dit kon prima want het nieuwe bad was 50 
meter lang. 
Deze wedstrijden werden 11 en 12 augustus 1956 gehouden en waren 
de 3e en laatste trainings- en selectiemogelijkheid van de kandidaten 
uit Nederland en België. 
De gemeente Purmerend reageerde positief op een aanvraag voor 
garantie voor een mogelijk tekort van f 100,- met een toezegging van  
f  200,- en garandeerde later nogmaals de kosten voor de huur van een 
tribune. 
W.Z. & P.C. trok toen alleen geld uit voor een vaantje om daarmee 
zoveel mogelijk kosten te sparen, het batig saldo zo hoog mogelijk te 
laten worden, want de opbrengst kwam ter beschikking van het 
N.O.C. 
Jammer, dat achteraf al deze moeite onbeloond bleef, door 
terugtrekking van de Nederlandse Olympische ploeg. De inval van de 
Russen in Hongarije in dat jaar lag hieraan ten grondslag. De politiek 
ging zich met de sport bemoeien, hetgeen sindsdien steeds meer het 
geval werd. 
Januari 1957 telde de club 130 leden; Purmerend had toen nog 
ongeveer 6000 inwoners. 
Op 19 januari 1957 namen drie W.Z. & P.C.-ers deel aan de 
kringzwemwedstrijden in Alkmaar. Het resultaat was: 
Dick Kuiper (19 jaar) 100 m vrije slag heren 1.30.1 
Marion Sloof  (14 jaar) 50 m vrije slag meisjes    47.2 
Benno Jager (15 jaar) 50 m vrije slag jongens    37.2 
Van de laatste groep had de snelste zwemmer een tijd van 33,0. Ook 
in 1957 kwam een oud probleem naar voren. De ledenvergadering op 
29.3.1957 werd bezocht door ... ja hoor, 13 leden. Zullen de tijden ooit 
veranderen? 
Ondanks enkele pogingen werd niet deelgenomen aan de 
polocompetitie. De volkszwemwedstrijden van 30.6.1957 trokken een 
record aantal deelnemers: 150 en de badmeester/trainer en latere 
voorzitter C. Hogeveen liet weten dat: 
 Trainen = volhouden + doorzetten + herhalen + herhalen + ……! 
Dit geldt tot de dag van vandaag! Om eenheid van tenue te krijgen 
werd geadviseerd om een donkerblauw of zwart badpak te dragen. 
De clubbladeditie van november 1957 verscheen voor het eerst met de 
naam "De Springplank". Deze beleefde dus in november 1982 haar 
25-jarige verjaardag. De naam jubileert dus een beetje mee. 



In 1957 werden leden geworven tegen de volgende jaartarieven: 
 leden beneden 16 jaar   f 2,50 
 leden boven 16 jaar   f 4,-- 
 donateurs    f 2,50 
en kreeg de club f 50,- subsidie van de gemeente Beemster. 
 
In december 1957 ging een zeer goede zwemmer over naar Het IJ om 
dagelijks (in de winter) te kunnen trainen. Deze zwemmer, Bert 
Kroonenburg, zwom toen de 200 m schoolslag in 2.46. Een niet 
geringe prestatie als men bedenkt dat toen het wereldrecord op 2.40 
stond. 
In de februari-editie 1958 van De Springplank werd weer gedacht aan 
waterpolo. De spelregels en wedstrijdgegevens werden in het blad 
bekendgemaakt. Op 4 juni werden de clubkampioenschappen 
gehouden. Buiten mededinging deed Bert Kroonenburg mee en haalde 
o.a. 35 sec. op de 50 m. schoolslag. Voor de 50 m. vrije slag kreeg hij 
een geschatte tijd van 33,0 sec., omdat er slechts 5 klokken waren en 
daarmee 1 te weinig om ook hem officieel te klokken. Zo ging dat 
toen nog. 
Het 35-jarig bestaan van de club werd op zondag 13 juli 1958 met een 
puur zwemfeest gevierd. In De Springplank van oktober 1958 werd 
over een clubvlag gesproken en een ieder werd uitgenodigd om een 
aardig ontwerp te maken. 
Januari 1959 telt W.Z. & P.C. al meer dan 200 leden. In dit jaar kwam 
"eindelijk" een dames- en een herenpolo zevental in het water voor de 
zomercompetitie. De heren werden kampioen en de dames brachten 
het er ook goed af voor de eerste keer, maar werden geen kampioen. 
De smaak had men te pakken en in de wintercompetitie werd 
meegespeeld in Zaandam. Helaas wat minder fortuinlijk. 
 
Voor de zomercompetitie 1960 ging W.Z. & P.C. met 5 zeventallen te 
water t.w.: 2 herenteams, 1 damesteam en 1 meisjes- en 1 jongens- 
aspirantenteam. De groei zat erin en de poloafdeling beleefde een 
bloeiend en actief jaar. 
Voor de wintercompetitie 1960-1961 werden de aspiranten 
thuisgelaten, evenals bij het daarop volgende zomerseizoen 1961. 
Moeilijkheden binnen de vereniging had tot gevolg dat het herenteam 
uit de competitie werd genomen. Beslist een jaar met tegenslagen voor 
de pologroep, waarbij echter toch nog een succes geboekt kon worden. 
Het dameszevental werd kampioen. 
Daar de moeilijkheden nog niet waren opgelost, kwam in de winter 
1961-1962 slechts 1 herenteam in actie. In de zomer van 1962 kwam 
er weer een aspiranten meisjesteam erbij, doch viel het damesteam 
weg. De heren hadden inmiddels hun "draai" weer gevonden en 
werden kampioen. Al met al was er nog geen rust, doch aan waterpolo 
werd gedaan in de club, belangrijk voor de broodnodige brede basis. 



Met dit zoeklicht wat meer op de pologroep en op haar ups en downs, 
zijn wij in het jaar 1963 beland. 
 
Een feestjaar of zoals een van de schrijvers in het toenmalige 
jubileumnummer het noemde een "jubeljaar". 
De vereniging bestond 40 jaar en weer kwam W.Z. & P.C. in de 
publiciteit. Een groot interview in de NNC op vrijdag 22 februari en 
zelfs 2 recepties in het Heerenlogement op zaterdag 23 februari 1963. 
Weer een uitvoerige terugblik in de geschiedenis van de club, 
uiteraard met herhalingen van wat hiervoor al is verteld. 
Voor de toekomst kwam volgende wens naar voren: 
 
"Ook nu is de zaak niet volmaakt. Purmerend beschikt nog steeds 
niet over een overdekt bad. Er moet in Zaandam getraind worden. 
Pas wanneer dat overdekte zwembad een feit zal zijn, kan de 
zwemvereniging op volle toeren draaien. We zullen hopen dat dit 
geen veertig jaar hoeft te duren". 
 
Nu, het werd geen 40 jaar, maar het nam toch nog 11 1/2 jaar eer het 
zover was. 
 
Groeistad 
Inmiddels waren er grote veranderingen op gang gekomen. Purmerend 
was in de eind 50-er jaren uitgeroepen tot groeigemeente. Vanaf 1960, 
toen met de bouw van de wijk Overwhere 1 woonmogelijkheden 
ontstonden voor veel woningzoekende Amsterdammers, begon het 
inwonertal snel te stijgen. Dit geschiedde ook voor de omliggende 
kleinere plaatsen, zij het in niet zo'n grote mate. Tussen 1960 en 1970 
nam het aantal inwoners van Purmerend toe van 10.000 naar 23.000. 
In 1960 telde W.Z. & P.C. ca. 200 leden en dit aantal zou in de daarop 
volgende jaren stijgen, doch niet zo spectaculair als die van de stad 
zelf. Wellicht gelukkig maar, want hoe zou je de beschikbare 
zwemcapaciteit moeten verdelen? 
 
Met wederom een tijdsprong belanden wij in het feestjaar 1973, toen 
de club 50 jaar bestond. 
Op 24 februari werd er een zeer bijzondere receptie gegeven in het 
Buurthuis van Z.O. Beemster. Met de club werd als 50-jarig lid 
gehuldigd de heer Vok Moerbeek, de huidige erevoorzitter, die een 
van de initiatiefnemers was om in 1923 de zwemclub op te richten (zie 
het begin van dit historisch overzicht). 
Terecht werd Vok Moerbeek in het zonnetje gezet, daar hij niet alleen 
als lid, maar ook als actief medewerker en trainer van de club, vele, 
vele jaren zijn beste krachten had gegeven. En hoewel hij tijdens dit 
50-jarig jubileum de eerbiedwaardige leeftijd van bijna 78 jaar had 
bereikt, was Vok nog steeds actief. Vooral was het een lust voor het 



oog en een voorbeeld voor anderen, om te zie
met het water vertrouwd maakte.

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Het zal wel in zijn geboortedatum 8 maart 1895 hebben gezeten. 
Lezers, die in de sterren geloven, weten dat daarmee Vok Moerbeek 
valt onder het sterrenbeeld VISSEN. Zou het dan toch
De toenmalige wethouder van Purmerend voor o.a. Sportzaken, de 
heer Beukenkamp, mocht het genoegen smaken om Vok Moerbeek de 
eremedaille op te spelden, die behoort bij de Orde van Oranje
in zilver. Deze was bij Koninklijk Besluit van 6 
verleend. Een welverdiende beloning voor een bewonderenswaardig 
mens. 
Bij de vele cadeaus die werden overhandigd, behoorden een gouden 
polshorloge met inscriptie voor Vok Moerbeek en een gouden broche 
voor diens vrouw namens W.Z. & P.C. 
ondanks zorgen die de club had over haar financiën. Gezien dit laatste 
kon er geen echt feest af. Wel werd op zaterdag 11 augustus 1973 een 
fantastische zwemfeestdag op poten gezet met voor 
Wethouder Beukenkamp ro
van 24 februari 1973 een teer punt aan, n
op die datum geen concrete toezeggingen werden gedaan, was er al 
wel wat in de ambtelijke molen aan het draaien, of kwam mede door 
de aandacht 
de winter van 1973
"De Wilgenhoek" uit te breiden met een overdekt bad van 25 meter. 
En zaterdag 16 november 1974 was het zover. Burge
van Beemster
jaren op was gewacht, officieel openen. Van nu af aan kan de club dag 
in, dag uit haar baantjes zwemmen en haar wedstrijden spelen, niet 
geplaagd door de seizoensinvloeden.
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De conditie kan op peil gebracht en gehouden worden. Iedere 
zwemmer en zwemster kan bouwen aan een stijgende lijn van de 
individuele prestatie. De poloteams kunnen het op elkaar inspelen en 
de speltechnieken verbeteren. De recreatieve afdeling kan werken aan 
een gezonde basis. Kortom de club in zijn geheel wordt de 
mogelijkheid geboden om weer verder te komen. 
 
Om dit ook organisatorisch mogelijk te maken zijn er centen nodig. 
En dat zat in die periode de club niet mee. Wij hebben al kunnen 
lezen, dat wegens de financiële situatie het jubileumfeest in 1973 een 
sober karakter kreeg. Dit was de jaren daarop volgend niet veel beter 
geworden. Het bestuur moest zich in 1975 tot de gemeente Purmerend 
wenden om uit de liquiditeitsproblemen te komen. Door het 
samentrekken van enkele bijdragen uit verschillende subsidiepotjes en 
een aanvullende bijdrage werd deze nare kwestie uit de wereld ge-
holpen. Maar de bestuurlijke problemen waren daarmee niet van de 
baan. Een crisis binnen het bestuur bleef niet uit. Toen de 
moeilijkheden op haar hoogtepunt waren, trad het voltallige bestuur 
af. Een commissie van goede diensten zette de ontspoorde zwemtrein 
weer in de rails en een aantal leden van de commissie stapten later 
definitief in het bestuur. De broodnodige rust kwam terug in de 
vereniging en dat kwam ten goede aan het verder gedijen van de 
verschillende groepen. Het blikveld werd ruimer gesteld. Er werd zelfs 
internationaal gezwommen, zowel in uit- als in thuiswedstrijden en 
toernooien. Dit kwam de reeds in de regio opgedane ervaringen zeer 
ten goede. 
Deze ontwikkeling was logisch daar met een aanloop in de jaren 60 en 
ondanks een oliecrisis in 1973, de mensen vooral in de jaren 70 zeer 
mobiel werden, hetgeen zich toespitste in vakanties op vele 
verschillende wijzen in het buitenland. 
De ervaring, die mensen ook daarmee kunnen opdoen, draagt hopelijk 
bij tot het op een verstandige wijze aanpakken van de hedendaagse 
problemen, die ons allen helaas niet bespaard blijven. 
 
Nu wij met W.Z. & P.C. in het jubileumjaar 1983 zijn aangeland en 
het 60-jarig bestaan herdenken, moeten wij vaststellen, dat de tijd 
waarin wij leven dezelfde zorgelijke kenmerken vertoont als in de 
beginperiode van de vereniging. Een bemoediging mag zijn dat toen 
de club niet ten onder is gegaan. Met deze inspiratie moet het mogelijk 
zijn om in 1998 het 75-jarig jubileum van W.Z. & P .C. te vieren. 
 
Om het "zwemnageslacht" in staat te stellen zich te toetsen aan het 
niveau, dat de vereniging in februari 1983 heeft bereikt, volgt nu een 
overzicht van de polo- en selectieafdeling. 
 
De verschillende polozeventallen zwemmen in (stand per 16-1-1983): 
 



Heren 1  
   
 
Heren 2  
   
 
Dames 1  
   
 
Heren Jeugd
   
 
Jongens 1  
   
 
Jongens 2  
   
Meisjes 1  
   
 
Jongens Pupillen
   

 
De heren 1 promoveerde na afloop van het poloseizoen 1981
de zomer van 1982 naar afdeling I. Heren graag een schepje erboven 
op. Dan storten wij ons in het landelijke gebeuren.

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Afdeling I Kring Noord-Holland 
   5de plaats van 12 verenigingen

 Afdeling V Kring Noord-Holland 
   1ste plaats van 10 verenigingen

 Afdeling III Kring Noord-Holland 
   5de plaats van 9 verenigingen

Heren Jeugd Bond  District III 
   9de plaats van 9 verenigingen

 Afdeling Ib Kring Noord-Holland 
   4de plaats van 9 verenigingen

 Afdeling IIb Kring Noord-Holland 
   3de plaats van 8 verenigingen
 Afdeling Ib Kring Noord-Holland 
   2de plaats van 9 verenigingen

Jongens Pupillen Afd. Pupillen Kring Noord-Holland 
   9de plaats van 10 verenigingen

De heren 1 promoveerde na afloop van het poloseizoen 1981
de zomer van 1982 naar afdeling I. Heren graag een schepje erboven 
op. Dan storten wij ons in het landelijke gebeuren. 
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De selectieleden zijn in de zomer van 1982 opgedeeld in een A
een B-selectie. De A
in de C-competitie en de B
Zwemkroniek
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de 4e naar de 3e divisie en in 1982 van de 3e naar de 2e divisie. U 
kent de gezegde "Wie de jeugd heeft, heeft de toekomst". Dat belooft 
wat. 
Onderstaand overzicht van de clubrecords laat zien dat de meeste 
recentelijk zijn gehaald. Een bewijs van het goede klimaat en laten wij 
hopen, dat de pro
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De selectieleden zijn in de zomer van 1982 opgedeeld in een A
selectie. De A-selectie is voor het seizoen 1982-1983 ingedeeld 

competitie en de B-selectie in de F-competitie van de 
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Tot slot van dit historisch overzicht wensen de samenstellers nog toe 
te lichten, dat er bewust naar is gestreefd, zo weinig mogelijk 
personen met naam te noe
twee redenen ten grondslag:
- men kan er niet omheen, gezien het belang, de invloed, de inzet en 

de betekenis van die persoon voor d
- het toevallig in het verloop van het overzicht zo uit kwam en het 

verhaal ondersteunde.
 
Het gebruik van veel namen maakt het verhaal onleesbaar en de kans 
is groot dat er toch n
zijn, daar wij weten d
bestuurders en leden hun beste krachten en vrije tijd hebben gegeven 
om de vereniging in stand te hou
peil te brengen.
 
Waar gaat W.Z. 
Als afsluiting van d
van enkele trainers en begeleiders van de 
van onze club, wat naar hun idee de toekomst brengt respectievelijk 
zou moeten brengen. Dit is beslist het moeilijkste, want laten wi
eerlijk zijn, profeten zijn wij geen van al
Daar gaan wij!
 
Het zwembad
Purmerend en haar omgeving zal het de komende jaren met 
zwembad “'De Wilgenhoek" moeten doen. Het bouwen van een nieuw 
zwembad in de Pur
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W.Z. & P.C. is afhankelijk van dit ene bad resp. van de eigenaar / 
beheerder. Tussen het bad en de club zal er een overeenkomst moeten 
zijn inzake wensen en eisen of anders gezegd: welke uren zijn er 
beschikbaar en wat kost dit? 
 
Uren 
Een zeer moeilijk punt: welke uren staan er ter beschikking? Een 
doorlichting en herverdeling van de weekuren van het bad, laat ruimte 
zien, die benut kan worden. Echter, het zal moeilijk zijn die uren te 
laten aansluiten op de nu gebruikte uren. Dit betekent spreiding. 
Consequentie daarvan is dat er meer kader nodig is, dan nu 
voorhanden. 
 
Kader 
Meer kader, dus meer medewerkers binnen de zwemclub die de 
zwemmers en zwemsters "professioneel" begeleiden. 
De groei van het kader moet komen van de oudere jeugd en vooral van 
de ouders. Door interne cursussen en begeleiding door de huidige 
technische leiding kan er doelgericht en verantwoord onderwezen 
worden aan dit "komend kader". Degenen die er uitspringen zouden 
een aanvullende opleiding d.m.v. de KNZB-cursussen moeten volgen 
(zwemleider A, B eventueel trainersdiploma’s). 
Met dit "bredere" kader en de "meer" uren, moet naast intensivering 
van trainingsfaciliteiten voor polo en selectie, vooral de grote 
recreatieve groep beter opgevangen worden. 
 

 
De recreatieve groep 
Dit is de basis van de vereniging waaruit selectie en polo, uiteraard als 
de zwemmer of zwemster dit wil, kan putten en aanvullen. 
Op dit moment wordt "noodgedwongen" alleen gezwommen voor de 
zwemvaardigheidsdiploma's 1 t/m 4 (C, D, E en F diploma). Deze 
jongens en meisjes hebben ook een aantal wedstrijden; een 4-kamp of 
5-kamp met resp. 3 of 4 andere verenigingen. Hiervoor komen ze in 
aanmerking als ze de verschillende slagen goed onder de knie hebben.  
Na behalen van deze diploma's staan drie mogelijkheden open:  
- door naar polo of selectie, 
- stoppen met zwemmen, 
- blijven in de recreatieve afdeling. 
 
Om de "blijvers" inhoudelijk meer te bieden, dienen er andere 
activiteiten tot ontplooiing te komen, zoals: 
- reddend zwemmen, 
- kunstzwemmen, 
- onderwater hockey, 
- droogtraining; instructieavonden met elementair onderwijs. 
 



Het laatste geldt ook voor selectie- en pololeden. Tevens zou het 
volwassenen zwemmen van de grond moeten komen. 
 
De uitbreiding van het recreatieve pakket kan naast het vasthouden 
van bestaande leden ook aantrekkelijk zijn voor nieuwe leden. Dit 
bevordert de groei van de vereniging en het ledental. De band tussen 
de leden onderling kan worden verstevigd door gezamenlijke 
activiteiten, die soms alles en soms niets met het zwemmen te maken 
hebben (clubhuis/-ruimte). 
 
De selectiegroep 
De ontwikkeling hiervan is de laatste jaren goed vooruit gegaan en 
draait op dit ogenblik op een redelijk tot goed niveau. De verwachting 
is dat de komende jaren dit niveau verhoogd wordt, mede door nieuw 
aanbod uit de recreatieve afdeling. Meer trainingstijd en de start met 
de "droogtraining", zal het hogere niveau automatisch vasthouden. 
Voor de "droogtraining" is er behoefte aan een clubhuis of een ruimte 
aan/bij het zwembad. Verdieping van het selectiegebeuren vraagt hulp 
van assistent-trainers. 
 
De pologroep 
Evenals bij de selectiegroep is de polo gebaat bij een goed draaiende 
basis en meer faciliteiten (trainingsuren, theorieonderricht in een 
clubruimte, etc.) voor zichzelf. De eerste videotrainingen hebben al 
plaatsgevonden. De huidige competitie-indeling en de stand van elk 
zevental hierin laat zien dat er mogelijkheden zijn om door te stoten 
naar hogere afdelingen. Het eerste herenteam heeft dit onlangs nog 
bewezen. Een verbreding van de pologroep (meer teams) betekent 
meer hulp en assistentie aan de huidige technische leiders. Dus ook 
hier meer kader voor de toekomst. 
 
De groei 
Meer recreatieve leden, en daarmee mogelijke uitbreiding van 
selectie- en pologroep, betekent in het algemeen groei voor de club. 
Is die groei mogelijk? 
Door het toenemen van de vrije tijd (korter werken, wat zeer 
waarschijnlijk toch op ons afkomt en gedwongen vrije tijd door 
werkloosheid) alsmede door de groei van Purmerend (zonder een 
tweede bad) kan de vereniging op een groei van vooral wat oudere 
leden rekenen. 
Kan de groei opgevangen worden? 
Met de reeds eerder genoemde problematiek van de uren, maar 
daarnaast met een eventuele herziening van de organisatie van de 
vereniging kan dit opgevangen worden. Per groep zal de opvang van 
de groei verschillend zijn. Zwemmen onder leiding kan de meer vrije 
tijd zinvol helpen vullen. 
 



Kosten 
Zoals wij zo vaak moeten vaststellen, draait het in het leven, of wij 
willen of niet, om geld. De teruglopende conjunctuur drukt ons allen 
de laatste jaren steeds meer met de neus op de "gulden". Ook de club 
wordt hiermee in toenemende mate geconfronteerd. . 
Zwemmen en zeker wedstrijd zwemmen en waterpolo  is duur; vaak 
duurder dan vele andere sporten. Dit "duur" zijn zal zeker in de 
toekomst een grotere rol gaan spelen. Om de groei van het ledental en 
daarmee een toename van de clubinkomsten te verzekeren, zal er meer 
geboden moeten worden. Daar de groei relatief meer met "oudere" 
leden dan met "jongere" leden te verwachten is, zal het gebodene daar 
meer rekening mee moeten houden (goed programma, goede 
organisatie en kader). Herindeling van de uren biedt een mogelijkheid 
om meer leden tot de club toe te laten. De stijgende inkomsten zijn 
nodig om de stijgende kosten (badhuur, enz.) op te vangen. 
 
Taak 
Er dient, nog meer dan in het verleden het geval was, naar gestreefd te 
worden om binnen de vereniging ook als eenheid te opereren. Eerst 
dan kan de eventuele groei naar behoren opgevangen worden en de 
verschillende groepen kunnen optimaal functioneren en samenwerken. 
Wellicht zijn wij er aan toe om de technische leiding in de handen van 
één persoon te leggen. Deze "coördinator" instrueert en begeleidt het 
kader, ontwikkelt plannen, helpt ze in groter verband uitvoeren, ziet 
toe op de continuering, controleert, enz. 
Deze gedachte is met recht een andere opzet van de organisatie, doch 
als dit bijdraagt tot een goede en gezonde toekomst van de vereniging, 
moet er op zijn minst in de nabije toekomst met elkaar over gepraat 
kunnen worden. Dit is een taak die wij met zijn allen niet uit de weg 
mogen gaan. Met een variant op een gezegde, zouden wij willen 
afsluiten n.l.: 
"Een club, die niet bouwt aan zijn toekomst, verdient deze niet." 
 
De samenstellers van dit jubileumboekje danken in het bijzonder voor 
het verstrekken van oude gegevens: 
- de heer V. Moerbeek - Purmerend 
- de fam. R. Wiersma - Z.O. Beemster 
- Gemeentearchief - Purmerend 
en voor de diverse adviezen en ondersteunende bijdragen:  
- het bestuur 
- de verschillende afdelingscommissies 
en voor de financiële ondersteuning: 
- de adverteerders 
 
Samenstellers: 
 J. Zootjes  
H. v. Zwol 


